
Tokrat vam predstavljamo:
KS Vižmarje-Brod
RASTE NASELJE,
RASTEJO PROBLEMI

Obiskovalci Smaine gore so pogosto navdu-
šeni nad velikostjo Ljubljane, nad njeno izred-
no hitro rastjo, toda še bolj so presenečeni nad
izredno hitrim vecanjem naselja tik pod Smar-
no goro, naselja na desnem bregu Save.

• Tam leži ena najhitreje se razvijajočih
šišenskih krajevnih skupnosti, KS Vižmarje-
Brod. Stevilne nove stanovanjske hiše in majh-
ni stolpiči s svetlimi strehami dajejo temu na-
selju poseben čar. S šmarnogorske perspektive
gledano je to novo naselje izredno lepo, toda
pazljivejše oko odkrije še vrsto pomanjkljivo-
sti, ki jih bo treba čimprej rešiti.

Problemov na pretek
• Ker v krajevni skupnosti ni kaj dosti in-

dustrije, saj so tu le trije TOZD: Tekstil, Iskra
— Keramika in pa obrat Elektra Ljubljana, bo
tudi vsa nadaljnja rast in razvoj KS usmerjena
še naprej v stanovanjsko izgradnjo. V novi so-
seski pa bo treba še zgraditi spremljajoče ob-
jekte: trgovino, lokalne uslužnostne obrti, do-
končno urediti javni avtobusni promet, zgra-
diti športno rekreacijske objekte, urediti kana-
lizacijo, PTT omrežje, dopolniti VVZ in zgra-
diti drugo fazo osnovne šole Ivana Novaka-
Očka.

• Kar precej problemov je, ki jih bo treba
postopno odpravljati! Prav gotovo bo okrog
5500 občanov KS Vižmarje-Brod pokazalo do-
volj zanimanja in pripravljenosti pomagati po
svojih močeh pri čim hitrejši izgradnji novih
objektov splošnega pomena.

• Če najprej pogledamo prometno poveza-
nost z Ljubljano, potem lahko ugotovimo, da
bo treba zgraditi železniški podvoz v Vižmar-
jah, ki je sieer že dolga leta predmet raznih
razprav, vendar pa upajo, da bodo pristojni
končno začeli tudi s konkretnimi deli. Seveda
bo treba dodobra rekonstruirati tudi Tacensko
cesto, ki je sedaj polna izboklin in kotanj. No,
prva dela že tečejo, saj gradijo podporni zid
nad Vižmarskim klancem.

• Treba bo urediti tudi poštno in telefon-
sko omrežje, po možnosti pa naj bi zgradili
poštno poslopje. V krajevni skupnosti je treba
zagotoviti tudi več telefonov.

• Tudi vodovoda še nimajo vse stanovanj-
ske hiše. V Brod — zahodni del bo treba na-
peljati okrog 1500 m vodovodnega omrežja, da
bo tako dobilo tekočo vodo še okrog 140 ob-
čanov, ki so se do sedaj z vodo oskrbovali iz
vodnjakov..

Podtalnica v nevarnosti
• Največji problemi pa se v KS Vižmarje-

Brod kažejo na področju kanalizacije. V prir
hodnjem obdobju bo treba zgraditi še okrog
2000 metrov zbiralnega omrežja in pa kar
okrog 6000 m priključnega omrežja. Kanaliza-
cijsko ureditev je treba še posebej hitro ure-
diti, saj območje, ki s kanalizacijo ni opremlje-
no, leži nad glavnimi žilami vodovodnih pod-
talnic, iz katerih se oskrbuje ljubljanski vodo-
vod. Kaj se lahko zgodi, če pride do onesna-
ženja te podtalnice, verjetno ni treba posebej
pripovedovati.

9 Na področju elektrifikacije bo treba tudi
v tistih ulicah, ki, še niso asfaltirane, urediti
javno razsvetljavo, potrebno pa bo zgraditi tu-
di še dve novi transformatorski postaji, saj bo
le tako napetost električnega omrežja dosegla
potrebno raven. Krajevno skupnost naj bi
opremili tudi s plinskim omrežjem, zgradili pa
naj bi tudi bencinsko črpalko, da bi stanovalci
lahko bližje kupovali kurilno olje in pa gorivo
za svoje avtomobile.

• Eden problemov, ki Vižmarce najbolj te-
ži, je nezadostna oskrba z artikli za vsako-
dnevne potrebe občanov, saj imajo trenutno le
dva trgovska lokala z okrog 400 kvadratnimi
metri uporabne površine. Prav tako bo treba
čim hitreje zgraditi nov trgovski lokal.

• Ceprav so letos odprli novo osnovno šolo
Ivana Novaka-Očka, pa ji bo treba dograditi
še drugo fazo, to je štiri učilnice in pa prosto-
re za podaljšano bivanje, predvsem pa bo po-
Irebno dograditi športne objekte in igrišča.
Treba bo zagotoviti tudi nove prostore za var-
stvo okrog 100 do 150 otrok. Sredstva za to naj
bi dobili iz podaljšanega samoprispevka.

• Tudi na področju telesne kultufe stanje
ni nič kaj rožnato. V KS delujeta nogometni
klub Tabor 69 in strelska družina Tabor 69. V
KS se zavzemajo za ustanovitev enotnega
športnega društva, ki bo moralo biti res stro-
kovno vodeno, da se bodo v njem lahko raz-
vile vse tiste panoge, za katere se zanimajo
občani.

• Na področju SLO morajo v obdobju 1976
—1980 rešiti številne probleme, predvsem pa
kadrovske, prostorske, finančne, varnostne in
druge.

Kaj pa denar?
• In na koncu še beseda o financiranju

vseh teh dejavnosti. V KS Vižmarje-Brod pred-
videvajo, da bodo številne od teh potreb finan-
cirali iz sredstev TOZD, pa s samoprispevkom
v denarju in delu občanov in pa na podlagi so-
lidarnostnega prelivanja sredstev, zbranih na
podlagi družbenega dogovora in samoupravne-
• ga sporazuma z delovnimi organizacijami na
področju lastne KS in KS, v katerih so zaposle-
ni njihovi občani.

• Vsekakor so naloge, ki so si jih zastavili
v krajevni skupnosti Vižmarje-Brod, zelo ob-
sežne in dokaj zahtevne, zato bo potrebno za
njihovo uresničitev izredno veliko truda in pa
pomoč in aktivnost vseh občanov.

France Kmetič

Da bi razširili ozko grlo na Tacenski cesii,
je bilo treba zgraditi podporni zid. Dela na-
predujejo in upamo lahko, da se bomo kma-
lu spet vozili po Tacenski brez obvozov in
lukenj . . .


